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Csütörtökön esíe tarifák meg a Szövetkezett Városi 
Baipárf keddre tervezett vacsorám! 

Felszólalnak: dr. Szabó László és Pásztor József 
(A Délmagyarország munkatársától.) Mint 

ismeretes, a Szövetkezett Városi Balpárt ked-
den estére nagyszabású vacsorát hirdetett, 
amelyen dr. Szabó László egyetemi magán-
tanár és Pásztor József beszeltek volna. Dr. 
Szabó László professzor az első tervek sze-
rint kedden érkezett volna Szegedre, hogy a 
balpárt meghívására elmondja nagy érdeklő-
déssel várt várospolitikai beszédét. Hétfőn este 
azonban dr. Szabó László Budapestről való 
leutazása elé váratlanul akadályok tornyo-
sultak és közölte a párt vezetőségével, hogy 
csak csütörtökön tud Szegedre utazni. A Szö-
vetkezett Városi Balpárt ezért nagy érdeklő-
déssel várt vacsoráját csütörtök estére to'ta el, 
mert mindenképen módot akar keresni arra, 
hogy ennek a vacsorának a keretében mond-
hassa el Szabó professzor mindenütt érdek-
lődéssel várt beszédét. 

A csütörtöki vacsorát, amelyen a professzor 
mellett Pásztor szerkesztő is fölszólal, a Bel-\ 
városi Étterem he ly i ségében t a r t j á k m e g este 
nyolc órakor. 

A bal pár! vasárnapi gyűlései 
A vasárnap délelőtti monstre népgyűlésen kívül 

a Szövetkezett Városi Balpárt vasárnap délután 
a város különböző pontjain is rendezett gyűlé-
seket 

Délután 5 órakor a Sándor-uccat Főrgeteg-ven-

déglő nagy udvarán jöttek össze a VIII. választó-
kerület szavazói. A megjelentek között a legna-
gyobb számmal a kisgazdák szerepeltek, akik 
figyelmesen hallgatták a szónokok fejtegetéseit. 
Vargha Imre nyitotta meg a gyűlést, aki után 
Szűcs Imre gazdálkodó a közelgő választásokon 
a kisgazdákat megillető szerepről beszélt. Gombos 
István ismertette azokat az anomáliákat, amelyeket 
az amugyis agyonterhelt, vergődő polgárság ter-
hére követtek el. Élesen kritizálta a város gazda-
sági politikáját. Beszédét a hallgatóság nagy tet-
széssel fogadta. lAjer Dezső a választásokra ké-
szülődő pártok szervezetét ismertette. 

A második gyűlés Újszegeden volt, a Barna-
féle vendéglőben. Az ujSzegedi polgároknak dr. 
Balassa István, Sz.-né dr. Szarnék Sári és dr. 
Valentini) Ágoston beszélt a közelgő törvényható-
sági választásokról. 

Somogyi-telepen délután 5 órakor két gyűlés 
is volt. Az egyik a 3-ik uccában, a Horváth-
vendéglőben, ahol Kertész József és Horváth Jó-
zsef, a másik a 34-ik uccában, ahol dr. Pálfy 
Zoltán és Dáni János beszélt 

A Szövetkezett Városi Balpárt csütörtök esíe 8 
órakor a Belvárosi Étteremben pártvacsorát tarL 
Felszólalnak: dr. S z a b ó László egyetemi magán-
tanár és P á s z t o r József szerkesztő. 

A Nagyszeged Párt virilista vacsorája. A Nagy-
szeged Párt szeptember 21-én, szombaton este 8 
órakor a Tisza-szálló nagytermében a virilis vá-
lasztók részvételével pártvacsorát tart. 

Elfelejtett ut és hídépítéseket 
lellek szóvá a közigazgatási bizottság ülésén 

„Veszedelmesen szaporodik az adóhátralék" 
(A Délmagyarország munkatársától.') A köz- j 

igazgalási bizottság dr. Aigner Károly főis-
pán elnökletével a kéthónapos nyári vakáció 
ulán hétfőn délután tartotta első ülését a 
városháza bizottsági termében. Az ülésen a 
hiva ta lveze tők egysze r r e három hónapról szóló 
jelentéseiket terjesztették elő. 

Ördőgh Lajos tb. tanácsnok a polgármes-
ter jelentését, majd az útügyi hatóság jelen-
tését terjesztette elő. 

A főispán ezzel kapcsolatban kérdést inté-
zett a polgármesterhez, hogy mi lett a balás-
tyai miiül második szakaszának kiépítésére 
-vonatkozó közgyűlési határozattal. 

— Ez az ut még nem épült ki, pedig a köz-
gyűlés elhatározta és a közgyűlés határozatát 
utóvégre végre kell hajlani. 

A polgármester válaszolt a főispán kérdé-
sére. A kérdéses közgyűlési határozatra nem 
emlékszik, dc ha van is ilyen közgyűlési ha-
t á roza t , a n n a k v é g r e h a j t á s á t feleslegessé teszi 
a kereskedelmi miniszter uj ut rendelete, ame ly 
kimondja, hogy az útépítés költségeinek egy-
harmadát az érdekelteknek kell átvállalniok. 

A főispán és a polgármester között élénk 
rita támadt, végül is a főispán levette a kér-
dést a napirendről azzal , hogy pon tosan meg 
kell állapítani a közgyűlési határozat szöve-
gét. 

Bokor Adolf 

a bajai útépítés 
folytatásának szükségességéről beszél. írjon 
fel a közigazgatási bizottság a kereskedelmi 
miniszterhez és hivatkozva az ut fontossá-
gára, kérje az útépítés sürgős folytatását. 

A bizottság dr. Aigner Károly főispán ki-
«gésjíitő indítványának elfogadásával ugv ha-
tározott, hogy nemcsak a kormányhoz ír fel, 
hanem hasonló akció indítása végett Baja vá-
rosához is átír. 

Dr. Pap Bóberl a polgármester jelentéséhez 
kér szót és 

a munkanélküliség problémájáról 

beszél. Ezt a kérdést a közeledő tél teszi ak-
tuálissá, mert a folyamatban lévő építkezések 
rövidesen félbeszakadnak. Kérdi, hogy me-
lyek azok a munkák, amelyek a téli hónapok-
ban is folytathatók és van-e kilátás ujabb 
építkezésekre. 

A polgármester válaszában kijelenti, hogy 
a munkanélküliség ma a világ legsúlyosabb 
problémája, de Csonkamagyarországnak nincs 
még egy olyan városa, ahol annyi muifkaal-
kalom lenne, mint Szegeden. Felsorolja a fo-
lyamatban lévő építkezéseket. A szakmun-
kások sz;' .11 ára van elég munkaalkalom, csak 
a napszámosokkal van baj, de a telepeken 
kinn lakó napszámosoknak van kertjük, 
amelyben megterem a főzelékféle, még adhat-
n a k is el belőle va lami t . Szegeden a munka-
nélküliség a lehető legkisebb. A jövőben van 
kilátás ujabb építkezésekre is, többek között a 
belvárosi leány elemi és a női kereskedelmi 
iskola építése is. 

Dr. Pap Bóbert megnyugvással veszi tudo-
másul a polgármester válaszát. 

Dr. Tóth Béla főjegyző ismerteti a hiva-
talok félévi jelentését. Javaslatára elhatározta 
a bizottság, hogy felterjesztést intéz a kor-
mányhoz és 

a rendőrségi palota 
építését ismét megsürgeti. 

Fodor Jenő polgármesterhez ettes, majd He-
gedűs Antal tb. tanácsnok terjesztettek elő 
jelentéseiket. Az 'Üllamépitészeti hivatal je-
lentésének előterjesztése után Bokor Adolf 

az algyői hid elódázolí építése 
ügyében intéz kérdést az államépítészeti hi-
vatal vezetőjéhez, aki kijelenti, hogy tudo-
m á s a sze r in t az algyői h i d tervezése folyik. 

Dr. Csonka Miklós adóügyi tanácsnok, dr. 
Bárkányi Zoltán árvaszéki elnök után dr. Ács 
Sándor a főorvosi jelentést terjesztette elő. A 
lakosság lélekszáma jur.iusban 86-al szapo-
rodott, juliusban 91-el, augusztusban 128-al. 
A közegészségügyi helyzet kielégítő volt. 
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fa közlekedés ellensége, a t ö n | 
egészségére nézve is nagy vészé« | 
lyeket rejt magában. — A pára» \ 
telt levegőnek nem csak fokozott % 
mértékben fellépő f 

csuz es köszvény, % 
hanem gyakran 
rosszindulata meghűlés \ 

f is lehet a következménye. — f 
i Legyen ilyenkor különösen elő« § 
gvigyázatos és vegye be idejében | 
fa bevált 

! Aspirin- | 
Tablettákat 

| hogy fájdalmait enyhítse 
i veszélyt megelőzze. — 
j Utasítson vissza pótszereket 
| követeljen mindig eredeti 
[ csomagolást, a 
1 Bayer-kereszttel. 

Csak gyógyszertáriéban kspbtlók. 

Ezután dr. Buócz Béla rendőrfőtanácsos 
terjesztette elő jelentését, amelyet lapunk más 
helyén részletesen ismertetünk. 

Rösler Tamás pénzügyigazgatóhelyettes ter-
jesztette elő ezután jelentését. 

Biedl Samu aggályosnak tartja, hogy az 
adóhivatal a pénzügyminiszter kiméleti ren-
delete alapján szünetelteti az adóvégrehajtást. 

Az adóhátralék veszedelmesen 
felszaporodik 

igy, aminek végzetes következményei lehetnek, 
m e r t a kiméleti időnek vége lesz egyszer, ha 
politikai okokból egyelőre nem is. K ímé le t e s 
adóbehajtás helyett az adókat kellene az elvi-
selhet őség nívójára leszállítani. Erre fel ke> 
lene hivni a miniszter figyelmét. 

Rösler Tamás válaszában kijelenti, hogy a 
kiméleti idő csak szüretig tart. Elismeri, hogy 
Magyarországon az adóterhek nagyon nagyok, 
de ebben az ügyben a pénzügyigazgatóság 
nem irhát fel a miniszterhez, csak a köz-
igazgatási bizottság, bár nem lesz eredménye 
a föliratnak, mert az adókat rögzítették. 

Biedl S a m u dr . Csonka Miklós felvilágosí-
tásai után visszavonta indítványát. 

Vámossy Mihály gazdasági felügyelő rész-
letes jelentést tett a mezőgazdasági dolgokról, 
elmondotta, hogy 

a gyümöicskivliel 
az idén örvendetesen emelkedett, a mult évi 
112 vagon exportált gyümölcs helyett ebben az 
évben eddig már 311 vagonnal szállítottak 
ki. Az exportált gyümölcs nagyrésze fontos-
alma volt. 

Dr. Tompa Gyula az ügyészség jelentését 
terjesztette elő. 

D r . Biedl S a m u 
az újszeged! népiskola 

ügyéről beszélt Elmondotta, hogy az iskola 
néhány tanterme egészségtelen, nedves, mert 
alacsony fekvésű. Szün tes se m e g a vá ros ezt 
az állapotot. Dr. Pap Bóbert felszólalása után 
a közigazgatási bizottság ülése véget ért. 

Mérsékelt meleg 
A Meteorológiai Intézet jelenti este 10 órakor: 

Hazánkban keleti légáramlás mellett részben felhős 
és mérsékelten meleg az idő. A hőmérséklet a nap 
folyamán általában 23 fokig emelkedett, eső nem 
volt. Prognózis: Túlnyomóan derült, száraz, éjjel 
igen hűvös, nappal mérsékelten meleg idő várható. 

Értesítem a t. hölgyközönséget 
hogy liée^i befá'órlési ntanról a 

i c g n g a b b m o i e l e K K e l 
h a z a é r k e z t e m 
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